
PROTOKÓŁ   NR XXX.2014 
z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 

która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 
Tłuszczu w dniu 27 maja 2014 roku.  

 
 

Początek  godz. 15.30 

Zakończenie  godz. 18.30 
 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XXX Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek: 
 
       O wprowadzenie do porządku obrad 5 projektów uchwał: 
      1. w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz z  
          przeznaczeniem pod drogę publiczną i parking powierzchniowy w ramach  
          planowanego targowiska miejskiego; 
      2. w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz z  
          przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach  
          planowanego targowiska miejskiego; 
      3. w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz z  
           przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach  
           planowanego targowiska miejskiego; 
      4. w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz z  
           przeznaczeniem pod drogę publiczną, zieleń izolacyjną i usługi handlu w  
           ramach planowanego targowiska miejskiego;  
      5. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego  
          w sprawie budowy drogi łączącej miasto Tłuszcz z miejscowością Krusze  
          w Gminie Klembów,  
a następnie poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek podjęła jednogłośnie.  
 
Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad z naniesionymi zmianami. 
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Ad2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym od 26 
marca 2014 roku do 27 maja 2014 roku przedstawił  Burmistrz Tłuszcza Paweł 
Marcin Bednarczyk, według załącznika nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Ad3. Protokół z XXIX  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto  
jednogłośnie. 
 
Ad4 . Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zatwierdzenia  do realizacji projektu na 2014-2015 rok  
               pt. „Twoja przyszłość w twoich rękach”  w ramach – Gminne     
               programy aktywizacji społeczno-zawodowej na rzecz budownictwa  
               socjalnego. Współfinansowany przez Ministerstwo Pracy i Polityki  
               Społecznej  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.366.2014 w 
sprawie zatwierdzenia  do realizacji projektu na 2014-2015 rok pt. „Twoja 
przyszłość w twoich rękach”  w ramach – Gminne programy aktywizacji 
społeczno-zawodowej na rzecz budownictwa socjalnego. Współfinansowany 
przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej, załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.  
 

b) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu na 2014-2015 rok  
               pt. „Kobieta aktywna II” w ramach – Podmiot zatrudnienia  
               socjalnego partnerem Ośrodka Pomocy Społecznej i Powiatowego  
               Urzędu Pracy w realizacji kontraktów socjalnych.                       
               Współfinansowany przez Ministerstwo Pracy i Polityki  
               Społecznej 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.367.2014 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu na 2014-2015 rok pt. „Kobieta 
aktywna II” w ramach – Podmiot zatrudnienia socjalnego partnerem Ośrodka 
Pomocy Społecznej i Powiatowego Urzędu Pracy w realizacji kontraktów 
socjalnych. Współfinansowany przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej, 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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c) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2014.  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Stefan Mikiciuk zgłosił wniosek: 
 
            o przekazanie z rezerwy budżetowej radnych zgodnie z załączoną listą  
            kwotę  6 000 zł  na rzecz CKSiR  w Tłuszczu jako dotację celową na  
            zakupienie strojów dla męskiej części Chóru Lux Mea.  
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli Burmistrz wyraża zgodę, to będzie 
przeniesienie z działu 758 rozdział 75818 paragraf 4810 do działu 921, rozdział 
92109, paragraf 2 800 i to  będzie to dotacja celowa dla CKSiR, kwota 6 000 zł   
 
Burmistrz wyraził zgodę.  
 
Radna Aleksandra Świeżak  zgłosiła wniosek : 
 
             o przesunięcie z rezerwy budżetowej kwoty 500 zł do działu promocji na  
             zakup nagród dla Koła Wędkarskiego „Ciernik” w Tłuszczu.  
 
             o przesunięcie z rezerwy budżetowej kwoty 200 zł dla Biblioteki w  
             Mokrej Wsi na zakup materiałów.  
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w przypadku pierwszego wniosku będzie 
zmniejszenie wydatków w dziale 758 rozdział 75818 paragraf 4810 – rezerwa 
ogólna o kwotę 500 zł i zwiększenie w dziale 750 rozdział 75075 paragraf 4210 
kwota 500 zł. 
Druga zmiana to będzie zmniejszenie w dziale 758 rozdział 75818 paragraf 
4810 – rezerwa ogólna, kwota 200 zł i zwiększenie w dziale 921 rozdział 92116 
paragraf 2480 – dotacja podmiotowa dla Biblioteki. 
 
Radna Danuta Opłotna zgłosiła wniosek : 
 
              o przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 1 500 zł na zakup książek do  
              Biblioteki  w Jasienicy. 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że będzie to zmniejszenie w dziale 758 rozdział 
75818 paragraf 4810 – rezerwa ogólna i zwiększenie w dziale 921 rozdział 
92118 paragraf 2480 - dotacja podmiotowa dla Biblioteki. 
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Radny Krzysztof Gajcy zgłosił wniosek: 
 
              o przeniesienie z rezerwy budżetowej kwoty 1 000 zł na zadanie  
             realizowane z funduszu sołeckiego – zakup urządzeń na plac zabaw w  
             Fiukałach.   
 
Pani Skarbnik poinformowała, że będzie zmniejszenie w dziale 758 rozdział 
75818 paragraf 4810 – rezerwa ogólna o 1 000 zł  i zwiększenie w dziale 900 
rozdział 90095 paragraf  6050 i pozycja 76 załącznika nr 3 do Uchwały.  
 
Radny Henryk Wójcik wniósł:  
 
             o przeniesienie z rezerwy budżetowej kwoty 4 000 zł na dotację dla OSP  
             w Chrzęsnem. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w tym przypadku potrzebna jest odrębna 
uchwała o udzieleniu dotacji OSP w Chrzęsnem. Zmiana w budżecie może być 
dokonana dzisiaj, ale nie będzie można jej zrealizować, dopóki ta uchwała nie 
zostanie podjęta. Tak więc będzie to zmniejszenie wydatków w dziale 75818  
paragraf 4810 - rezerwa ogólna, a zwiększenie  w dziale 754 rozdział 75412 i 
paragraf  6230 - modernizacja strażnicy. 
 
Radny Dariusz Kur  zgłosił wniosek : 
 
               o przeniesienie z rezerwy budżetowej kwoty 1 000 zł na promocję                   
               gminy. 
 
Pani Skarbnik wskazała, że będzie to zmniejszenie wydatków w dziale 758 
rozdział 75818 paragraf 4810 o kwotę 1 000 zł, a zwiększenie w dziale 750 
rozdział 75075 paragraf 4210. 
 
Radny Waldemar Sitek zwrócił się z zapytaniem, jakie jest uzasadnienie ze 
strony Ministerstwa Finansów  zmniejszenia subwencji oświatowej z budżetu 
państwa o kwotę  812 780,00 zł. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że ustalając projekt budżetu na 2014 rok, 
potrzebujemy z Ministerstwa Finansów dane dotyczące subwencji i udziału w 
podatku dochodowym od osób fizycznych. Kwota została wprowadzona do 
projektu budżetu na 2014 rok, została podjęta stosowna uchwała. W tej chwili 
po ustaleniu budżetu państwa dostajemy ostateczne kwoty dotyczące zarówno 
subwencji jak i udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Kwota ta 
uległa zmniejszeniu o 812 780,00 zł.  
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Pani Skarbnik w imieniu Burmistrza zgłosiła autopoprawki do Uchwały 
Budżetowej na 2014 rok dotyczące: 
- zmiany zadania w dziale 801 rozdział 80101 paragraf  6050 poz.44 - zakup  
kserokopiarki do sekretariatu w szkole podstawowej w Tłuszczu na – 
modernizacja budynku szkoły podstawowej w Tłuszczu; 
- zmniejszenie  wydatków w dziale 700 rozdział 70005 paragraf 6060 o kwotę 
15 000 zł  w poz. nr 3 załącznika nr 3 do uchwały budżetowej; 
- w dziale 921 rozdział 92109 paragraf 6050  zwiększenie wydatków o 15 000 zł 
w poz. 80;  
- w dziale 900 rozdział 90095 paragraf  6050 poz. 69  zał. nr 3  do uchwały 
budżetowej w kolumnie 8 kwota powinna być  15 000 zł, a kolumnie 9 powinna 
być kwota  35 000 zł. 
- w dziale 900, rozdział 90095 paragraf 6050 poz. 73 zał. nr 3 do uchwały 
budżetowej w kolumnie 8 kwota powinna wynosić 0 zł, a w kolumnie 9 
powinna wynosić 15 000 zł.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały: 
 
          w sprawie  zmiany  Uchwały Budżetowej na 2014 rok wraz z  
          proponowanymi powyżej zmianami. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.368.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na 2014 rok wraz ze 
zmianami, załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

d) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w  
     Tłuszczu z dnia 17 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej  
     Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2014-2023. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały łącznie ze zmianami 
zgłoszonymi do Uchwały Budżetowej na 2014 rok. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwał Nr XXX.369.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 17 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Tłuszcz na lata 2014-2023, załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

e) w sprawie zmiany Uchwały Nr  XXVIII.337.2014 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 28 stycznia 2014 roku  w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.370.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII.337.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 28 stycznia 2014 roku w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie, załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

f) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Jasienicy 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.371.2014  w 
sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Jasienicy, 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

g) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„Budowa  wielofunkcyjnego boiska sportowego w Mokrej Wsi”  

współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej 
  
Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.372.2014  
w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska sportowego w Mokrej Wsi” współfinansowanego ze 
środków Unii Europejskiej, załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

h) w sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia 
zobowiązania wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
należytego wykonania zobowiązań określonych w umowie o 
przyznanie pomocy w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych 
strategii rozwoju” w zakresie operacji odpowiadających warunkom 
przyznania pomocy w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” 
objętego PROW na lata 2007-2013, pomiędzy Gminą Tłuszcz a 
Samorządem Województwa Mazowieckiego na realizację operacji 
„Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego w Mokrej Wsi” 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.373.2014  
w sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia zobowiązania 
wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie należytego wykonania 
zobowiązań określonych w umowie o przyznanie pomocy w ramach działania 
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413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” w zakresie operacji 
odpowiadających warunkom przyznania pomocy w ramach działania „Odnowa i 
rozwój wsi” objętego PROW na lata 2007-2013, pomiędzy Gminą Tłuszcz a 
Samorządem Województwa Mazowieckiego na realizację operacji „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska sportowego w Mokrej Wsi, załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 

i) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania pn. „Kampania-Zostań 
ambasadorem ekologii” finansowanego ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.374.2014 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania pn. „ Kampania-Zostań 
ambasadorem  ekologii” finansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu.  
 

j)  w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 
odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy  
 

Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.375.2014 w 
sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz odstąpienia 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu. 
 

k) w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Tłuszcz” 
 

Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.376.2014 
w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Tłuszcz”, załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

l) w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Tłuszcz  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXX.377.2014 w 
sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Tłuszcz, załącznik nr 17 do niniejszego  
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 5- minutową przerwę w obradach Sesji Rady. 
 
Radny Henryk Wójcik zgłosił wniosek: 
 
             o  zmianę porządku obrad i wprowadzenie projektu uchwały w sprawie  
             zmiany uchwały nr XXIX.357.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 25  
             marca 2014 roku w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży  
            Pożarnej w Chrzęsnem.  
 
Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie powyższego projektu 
uchwały w punkcie 4u i poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Radny Tadeusz Groszek zapytał Panią Mecenas, czy to jest zgodne z prawem, 
bo wcześniej nie można było zmieniać zatwierdzonego porządku obrad.   
 
Pani  Sylwia Barcz Popiel, radca prawny odpowiedziała: „ zgodnie z art. 20 
ust.3 ustawy o samorządzie gminnym  wprowadzenie  zmian w porządku obrad 
wymaga bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady, a przepis 
ten odnosi się zarówno  do zmian w porządku proponowanym do  uchwalenia 
jak  już uchwalonym, a zatem wystarczy bezwzględna większość Państwa, aby 
na każdym etapie obrad do zakończenia, do zamknięcia  dokonać zmiany”. 
 
Radny Robert Szydlik zabrał głos w tej samej sprawie, co radny Tadeusz 
Groszek i powiedział, że w tej kadencji były takie sytuacje i była mowa, że nie 
wolno zmieniać porządku obrad w trakcie sesji. Żeby była jasność w tej sprawie, 
powiedział radny, to w przerwie rozmawiałem z kolegami radnymi, co do tego 
przesunięcia sprzeciwu nie ma, bo każdy radny w dowolny sposób te środki z 
rezerwy w kwocie 5 000 zł przesuwa, chodzi tylko o wątpliwości, czy można 
zmienić porządek obrad w trakcie sesji. 
 
Pani Radca prawny – wątpliwości rozumiem, tylko zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym i obecnie  funkcjonującym orzecznictwem, taka zmiana 
jest możliwa.  
 
Radny Szydlik zapytał: „a zmieniło się orzecznictwo w tej sprawie czy Pani to 
inaczej interpretuje”.  
 
Wytworzyła się krótka dyskusja, po której Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie  powyższy wniosek radnego Wójcika. 
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Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła przy 14 głosach „za” i 1 
głosie „wstrzymującym się  
 
     ł)  w sprawie przejęcia przez Gminę Tłuszcz zadania z zakresu  
         właściwości Powiatu  Wołominskiego dotyczącego utrzymania dróg  
         publicznych w zakresie konserwacji zieleni, chodników i jezdni w  
         pasie dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy  
        Tłuszcz  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.378.2014 w 
sprawie przejęcia przez Gminę Tłuszcz zadania z zakresu właściwości Powiatu  
Wołominskiego dotyczącego utrzymania dróg publicznych w zakresie 
konserwacji zieleni, chodników i jezdni w pasie dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych Gminy Tłuszcz, załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
     

m) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznych przedszkolach  i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Tłuszcz 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.379.2014 w 
sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Tłuszcz, załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu. 
 

n) w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/129/2012  Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 21 lutego 2012 roku w sprawie nadania Statutu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Tłuszczu. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę XXX.380.2014 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XII/129/2012  Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 21 
lutego 2012 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 
Tłuszczu, załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

o) w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001,Tłuszcz z  
           przeznaczeniem pod drogę publiczna i parking powierzchniowy w  



 10 

           ramach planowanego targowiska miejskiego 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.381.2014 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz z 
przeznaczeniem pod drogę publiczną i parking powierzchniowy w ramach 
planowanego targowiska miejskiego, załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

p) w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz    
z przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach 
planowanego targowiska miejskiego. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę XXX.382.2014 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz    
z przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach planowanego 
targowiska miejskiego, załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

r)  w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz  
z przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach 
planowanego targowiska miejskiego  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu  jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.383.2014 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz  
z przeznaczeniem pod drogę publiczną i usługi handlu w ramach planowanego 
targowiska miejskiego, załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 

s) w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0001 Tłuszcz  
          z przeznaczeniem pod drogę publiczną, zieleń izolacyjną i usługi  
          handlu w ramach planowanego targowiska miejskiego  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.384.2014 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrąbie 0001 Tłuszcz z 
przeznaczeniem pod drogę publiczną, zieleń izolacyjna i usługi handlu w 
ramach planowanego targowiska miejskiego, załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
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t) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia  
     Międzygminnego w sprawie budowy drogi łączącej  miasto Tłuszcz z  
     miejscowością Krusze w Gminie Klembów 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.385.2014 w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego w 
sprawie budowy drogi łączącej  miasto Tłuszcz z miejscowością Krusze w 
Gminie Klembów, załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

u) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX.357.2014 Rady Miejskiej w  
     Tłuszczu z dnia 25 marca 2014 roku w sprawie udzielenia dotacji dla  
     Ochotniczej Straży Pożarnej w Chrzęsnem  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXX.386.2014 w 
sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX.357.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
25 marca 2014 roku w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Chrzęsnem, załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
   
Ad5. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Radna Danuta Opłotna  zapytała Burmistrza, jakie są realne szanse na 
utworzenie III oddziału przedszkolnego w szkole w Jasienicy, o który 
występowała Pani dyrektor. 
 
Burmistrz odpowiedział, że zostanie to uwzględnione w arkuszu 
organizacyjnym szkoły. Procedura została uruchomiona. 
 
Radna Opłotna zapytała, czy zostały poczynione jakieś działania w formie  
pomocy prawnej  w sprawie  budowy mostu na rzece Cienkiej przy ulicy 
Pilawskiej na Borkach, gdyż na Komisji Rolnej Pan Makieta powiedział, że o 
taką pomoc wystąpi, a szczególnie chodzi tu o drogi. 
 
Burmistrz odpowiedział, że Pan Makieła nie wystąpił z pismem  o taką pomoc 
prawną odnośnie budowy mostu, ani o żadną inną pomoc w tej sprawie, ale 
Burmistrz wie,  że pracownicy  z nimi rozmawiali. 
 
Kolejne pytanie radnej  Opłotnej brzmiało: jak się przedstawia  budowa placu 
zabaw na osiedlu Górki i czy została podpisana umowa na dofinansowanie, 
ponieważ zgłosił się mieszkaniec z propozycją utworzenia boiska do piłki 
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siatkowej i chce oddać za darmo piach.  Pytanie brzmi- czy można połączyć te 
dwie  inwestycje.  
  
Burmistrz odpowiedział, że w chwili obecnej umowa nie została jeszcze 
podpisana, gdyż wniosek był składany przez  LGD z Programu  Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i o  ile dobrze pamięta, to działka została użyczona przez 
jednego z mieszkańców i trzeba przeanalizować, czy boisko do piłki siatkowej  
zmieści się na użyczonym terenie, jeśli nie, to trzeba zwrócić się do właściciela 
żeby ten teren powiększyć. Sam projekt zawiera wykonanie ogrodzenia i 
urządzenia  placu zabaw, natomiast dodatkowo możemy utworzyć boisko do 
piłki siatkowej, ale nie będzie ono objęte projektem ani dofinansowaniem. 
 
Radna Opłotna zapytała, czy jest jakaś szansa lub  możliwość naprawienia 
kładki na rzece Cienkiej Jasienia-Górki. 
 
Burmistrz odpowiedział, że raczej nie ma możliwości poprawienia tej kładki. 
 
Radny Włodzimierz Malinowski zapytał, ile jeszcze lat mieszkańcy ulicy 
Fabrycznej po opadach będą mieli potok na ulicy. Powiedział, że  około 2 lat 
temu zgłosił, żeby oczyszczono osadniki kratek  ściekowych, to nie zostało 
zrobione. Niedawno był z Panem  Piotrem  Gołosiem na ulicy Kolejowej  i 
Fabrycznej i prosił o oczyszczenie tych kratek. Do dnia dzisiejszego nie zostało 
to zrobione, a kratki są zasypane piaskiem spływającym z jezdni i przy opadach 
woda płynie potokiem.     
Powiedział jeszcze, że na ulicy Kolejowej już trzeci rok wypływająca nie 
wiadomo skąd woda w zimie, tworzy muldy i ulica jest nieprzejezdna. Czy 
kolejne lata będziemy czekali na rozwiązanie tego problemu, zapytał radny. 
Kolejna sprawa zgłoszona przez radnego Malinowskiego dotyczyła ulicy 
Tarczyńskiego przy ulicy Norwida. Radny wyjaśnił, że wielokrotnie prosił, aby 
tam czegoś dosypać, ponieważ jest dół i stoi woda, podobnie jak na ulicy 
Pogodnej i  poprosił, aby to nie czekało kolejne lata. 
 
Pan Waldemar Banaszek, zastępca Burmistrza w sprawie ulicy Fabrycznej 
wyjaśnił, że tam został przykryty rów niezgodnie ze sztuką budowlaną i nie 
można tego teraz oczyścić. 
Odnośnie wyciekającej wody na ulicy Kolejowej Zastępca Burmistrza 
poinformował, że niestety ZGKiM w Tłuszczu nie może  zlokalizować  tego 
wycieku i dyrektor ma wynająć fachowców. 
 
Radny Włodzimierz Malinowski odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy 
Burmistrza zaznaczył, że ta wypowiedź dotyczyła rowu który jest w połowie 
ulicy Fabrycznej, a radnemu  chodziło o kratki ściekowe, które są przy samej  
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ulicy Kolejowej. Obydwie kratki są zasypane całkowicie i są niedrożne, dlatego 
płynie woda.  
 
Głos w tej sprawie zabrał Pan Piotr Gołoś, główny specjalista w Urzędzie od 
spraw drogownictwa i poinformował, że kratki w ulicy Fabrycznej były 
czyszczone, być może zamuliły się ponownie i taka sytuacja mogła zaistnieć. 
Odnośnie stanu ulicy Kolejowej i Fabrycznej to jest on  taki jaki jest i to nie od 
dzisiaj, czy od wczoraj i nie od trzech czy czterech lat, tylko znacznie dłużej i 
taka  sytuacja nie jest spowodowana istniejącym stanem. 
Odnośnie wyciekającej wody zaraz po Pana sygnałach i opadach deszczu, 
zrobiliśmy sobie na miejscu  komisję z przedstawicielami ZGKiM w Tłuszczu 
dotyczącą i wodociągu i drogi powiedział Pan Gołoś i niestety proszę Państwa 
jak zlewnia około kilkutysięcy metrów kwadratowych odwadnia się tylko za 
pomocą  spadków podłużnych i poprzecznych, za pomocą tylko dwóch spustów  
deszczowych i to jeszcze na spadku który jest rzędu  kilku promili, to niestety 
taka sytuacja będzie miała miejsce, dopóki tak naprawdę wszystkich tych dróg 
nie przebudujemy. Tam w ogóle nie ma kanalizacji deszczowej i ta wyciekająca 
woda moim zdaniem nie jest z wodociągu tylko z samego gruntu, gdyż 
wszystkie podwórka są wyżej niż droga i większość  mieszkańców wyprowadza 
wodę bezpośrednio na drogę i dlatego jest taka sytuacja. To nie znaczy że nie 
ma na to recepty, bo ja ją znalazłem i powiedziałem Panu co trzeba zrobić, 
wiąże się to z kompleksową przebudową ulic wraz  z kanalizacją deszczową i to 
nie tylko tych dwóch ulic na tym osiedlu, ale  niestety nie w tym roku 
budżetowym. 
My ten temat drążymy i przy okazji budowy wiaduktu kolejowego próbujemy 
część tych rzeczy rozwiązać i załatwić przy tym projekcie, ale niestety nie 
wszystko jesteśmy w stanie załatwić, gdyż problem jest znacznie bardziej  
skomplikowany i nie zależy tylko od dobrej czy złej woli kogokolwiek.   
 
Radny Włodzimierz Malinowski zwracając się do Pana Piotra Gołosia 
powiedział:” nie może Pan zaprzeczyć, że około 2 lata temu prosiłem  Pana o 
oczyszczenie kratek ściekowych, czy one są oczyszczone. Jakby Pan spróbował  
oczyścić te osadniki, to ewentualnie powiedziałbym, że coś jest zrobione, 
natomiast mimo że prosiłem o oczyszczenie, to do tej chwili  nie są 
oczyszczone.   Możliwe że to nie do końca spełniło by swoje zadanie, natomiast 
podejrzewam, że cześć wody popłynęłaby w te kratki ściekowe.” 
 
Radny Dariusz Kur zwrócił się do Burmistrza w następujących kwestiach: 
- czy przygotowany jest projekt uchwały w sprawie Karty RodzinaTAK o który 
występowało 6 radnych na piśmie do Burmistrza. 
 
Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili jest to na etapie przygotowywania 
wykazu liczby rodzin powyżej trójki osób i z takimi informacjami przyjdzie na 
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Komisje aby porozmawiać o kosztach, jakie kwoty  Gmina będzie mogła 
przeznaczyć, jaką formę dofinansowania Gmina zastosuje i dla kogo, czy dla  
rodzin z trójką, czwórką, czy piątką dzieci, 
 
- dlaczego nie został przygotowany na dzisiejszą Sesję projekt uchwały w 
sprawie zmiany nazewnictwa szkoły w Kozłach. Z prośbą o taką zmianę 
występowała pisemnie Pani Anna Góraj, dyrektor szkoły w Kozłach i Komisje 
Rady zaopiniowały pozytywnie.  
 
Burmistrz zwrócił się do Pani Jadwigi Gizińskiej, dyrektora ZOPO o udzielenie 
odpowiedzi . Pani Gizińska poinformowała, że ze zmianą nazwy szkoły wiąże 
się przygotowanie  innych uchwał, gdyż jest tam szkoła podstawowa, zespół 
szkolno-przedszkolny i zostanie to przygotowane na następną Sesję Rady.   
 
Radny Tadeusz Sasin zwrócił się z interpelacją do Przewodniczącego Rady, 
Burmistrza i Sekretarza Gminy Tłuszcz oraz Przewodniczących Stałych Komisji 
Rady, by zakończyć  zaopiniowanie złożonego wniosku w sprawie nadania 
tytułu „Honorowego Obywatela Tłuszcza Panu Bohdanowi Wnuk, zgodnie z 
pierwszą decyzją jaką złożyli radni, by ogłosić w prasie lokalnej informacje o 
zgłaszaniu uwag. Nadmienił, że dwie zgłoszone uwagi są bardzo krzywdzące.  
TPZT składając wniosek zaakcentowało zasługi jakie wniósł Pan Bohdan Wnuk 
w tłuszczański sport na naszym terenie. Kiedy została uchwalona uchwała w 
sprawie nadawania Honorowego Obywatelstwa, został ponownie złożony 
wniosek 7 sierpnia 2013 roku i do dziś brak decyzji. Radny ponownie zwrócił 
się o rozpatrzenie zasług Pana Bohdana Wnuka i poinformował, że 
Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Tłuszczańskiej przygotowało wniosek o nadanie 
kolejnych dwóch  tytułów dla tych co odeszli z tego świata tj. dla Pana Tadeusza 
Kurowskiego Komendanta Obwodu „Rajski Ptak” Armii Krajowej i  profesora 
Sieroszewskiego. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że Kapituła zaopiniowała pozytywnie i 
pismo zostało skierowane do zaopiniowania przez Komisje Rady. Sytuacja jest 
w zawieszeniu, bo nie mam opinii Komisji stałych Rady. Sprawa ta wróci na 
najbliższym posiedzeniu Komisji.   
 
Radny Henryk Wójcik zgłosił sprawę podtopień. Powiedział, że  na ulicy 
Karskiej po prawej stronie była wykonana  drenacja, która ma około 40 lat i 
przestała funkcjonować. Sprawa była kilkakrotnie poruszana na posiedzeniu 
Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług i radny wrócił się o odtworzenie według 
starych projektów istniejących  linii doprowadzenia wody.  
 
Burmistrz odpowiedział, że sprawa podtopień wraca jak bumerang i w tym celu 
została powołana spółka wodna, która tymi sprawami się zajmuje. 
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Trzeba też zwrócić uwagę mieszkańców na to, że zgodnie z prawem wodnym, 
na nich ciąży obowiązek utrzymania urządzeń melioracji szczegółowej czyli 
min. rowów przy posesjach i drenażu.  Każdy oczekuje, aby to samorząd pokrył 
w 100% koszty, a to nie jest zadanie gminy. Gmina i tak finansuje spółkę wodną 
i wspiera oczyszczanie rowów w miarę możliwości, a dzięki  funkcjonowaniu 
spółki wodnej sytuacja się znacznie poprawiła, co widać min. w Jasienicy. 
Odnośnie odtworzenia na podstawie starej dokumentacji tych drenaży, nie wiem 
jak to wygląda od strony formalno-prawnej, trzeba by odszukać tą 
dokumentację, zapoznać się z nią i sprawdzić, czy odpowiada obecnie 
funkcjonującym przepisom.  
 
Radny Wójcik zgosił interpelacje dotyczącą odtworzenia rowów, które przestały 
istnieć, gdyż zostały zasypane, ale są na mapach.  
Wracając do wypowiedzi Burmistrza  radny powiedział, że  chodzi o 
pozyskiwanie środków od mieszkańców, o uporządkowanie prawne tego tematu, 
bo jeżeli nie znajdziemy formy prawnej mówiącej, że jest dokument, jest 
obowiązek i jest  forma płatności, to tego nie rozstrzygniemy.  
 
Burmistrz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy obowiązujące przepisy mówią, 
że obowiązek istnieje, natomiast gmina nie ma podstaw prawnych, aby żądać 
wpłat na spółkę wodną od mieszkańców. Ministerstwo Środowiska 
przygotowywało zmianę ustawy – prawo wodne i tak jak to miało miejsce ze 
śmieciami, to obowiązki dotyczące  utrzymania urządzeń melioracji  miały 
spaść na Gminę, a Gmina miała pobierać opłatę od mieszkańców, natomiast ta  
ustawa jeszcze nie weszła w życie, nie wiem na jakim jest etapie, 
prawdopodobnie poczekamy jeszcze z rok co najmniej, bo jeszcze przed nami 
dwie kampanie wyborcze.  
 
Radny Robert Szydlik powiedział, że na poprzedniej sesji zgłaszał jedną 
interpelację w sprawie  rejestru umów i tego, że w Zarządzeniu Burmistrza  nie 
ma  odniesienia do uchwały podjętej przez Radę jak również tego, że nie ma 
podanych do informacji publicznej projektów uchwał, które były w tej sprawie i 
innych również przygotowanych przez radnych.  
 
Burmistrz odpowiedział, że przygotował odpowiedź pisemną na tą interpelację 
radnego Szydlika i jeśli radny sobie życzy, Sekretarz ją odczyta.  
Interpelacja dotyczyła również projektów uchwał przygotowywanych przez 
radnych i Burmistrz odpowiedział, że projekty uchwał są zamieszczane na BIP  
5 dni przed Sesją, a przygotowany przez radnego Szydlika projekt uchwały też 
wpłynął tuż przed Sesją. Czy nie wystarczy, że podjęta uchwała została 
zamieszczona w BIP, czy mamy jeszcze dodatkowo zamieszczać ten wniesiony 
przed Sesją projekt uchwały, zapytał Burmistrz. 
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Radny Szydlik  przyznał Burmistrzowi częściowo rację i powiedział, że 
przygotowanych projektów uchwał przez radnych w tej kadencji było więcej i 
było szereg uchwał przygotowanych również przez pracowników Urzędu, tak 
jak to miało miejsce dzisiaj np. 4 projekty. Stwierdził, że niezależnie od tego, 
kiedy  te projekty uchwał były przygotowane, nie ma ich na BIP. Jeśli chodzi o 
rejestr, nadal nie jest aktualizowany, Zarządzenie jest, ale  nie ma spisu 
kolejnych umów.   
Następnie radny Szydlik złożył interpelację  dotyczącą ulicy Leszczynowej, 
która była w ubiegłym roku utwardzona i po zrealizowaniu tego zadania była na 
tyle nieprzejezdna, że musiała zostać powtórnie utwardzona i w tej chwili jej 
stan jest opłakany, wystarczy przejechać samochodem i zobaczyć że za nim jest 
chmura kurzu. Na tych  działkach  które są blisko drogi, nie da się suszyć prania, 
nie można wyjść na spacer, zakończył radny   
 
Radny Tadeusz Groszek zapytał, co się dzieje na dzień dzisiejszy w sprawie 
zbiornika retencyjnego i czy nie straci ważności wykonany na ten zbiornik 
projekt.  
Następnie radny wniósł o wystosowanie pisma do wydziału inwestycji i 
drogownictwa Starostwa Powiatowego w Wołominie na wykonanie sygnalizacji  
wzbudzanej i zasilanej foto ogniwem przy skrzyżowaniach: ulicy Wierzbowej i 
Odrowąża z ulicą Racławicką, z ulicy Przemysłowej Warszawskiej i 
Głowackiego oraz oznakowanie i wykonanie przejścia dla pieszych przy 
skrzyżowaniu ulic: Długa Racławicka Wierzbowa. Radny zwrócił się o 
wystosowanie takiego pisma również do Komisariatu Policji w celu 
zaopiniowania ( Komenda opiniuje takie wnioski) i w rozmowie z 
Komendantem radny został zapewniony, że wniosek będzie zaopiniowany  
pozytywnie.  
Kolejna interpelacja dotyczyła placu zabaw na osiedlu Słoneczna. Problem 
polega na tym, że na placu urzędują dzieci i starsza młodzież i chodzi o 
podzielenie tego placu. Obecnie jest tam wykonywany remont i radny wierzy, że 
termin 1 czerwca zostanie dotrzymany.  
 
Burmistrz odpowiedział, że odnośnie zbiornika retencyjnego sprawa utknęła na 
etapie decyzji środowiskowej. Wykonawca projektu przedstawił dokumenty do 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, który wszczął procedurę i 
okazało się, że część z tych działek na których w przyszłości ma się znajdować 
zbiornik ma nieuregulowany stan prawny i procedura spec ustawy dotyczącej 
zbiorników retencyjnych nie dotyczy decyzji środowiskowej. W chwili obecnej 
jesteśmy na etapie wymiany korespondencji z wykonawcą projektu  żeby 
uzyskać dane tych osób, które nie zostały prawidłowo zawiadomione i my jako 
Gmina będziemy musieli po prostu ten stan prawny uregulować. Znaleźć 
spadkobierców i przeprowadzić sprawę spadkową tak, żeby była możliwość w 
sposób prawidłowy zawiadomienia wszystkich stron postępowania. 
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Nie ma obawy że projekt straci ważność, gdyż przetarg był tak przeprowadzony, 
że wykonawca ma nam dostarczyć pozwolenie na budowę.  Nie mając decyzji 
środowiskowej, nie ma możliwości uzyskania takiego pozwolenia. 
Jeśli chodzi o sygnalizacje świetlną, to takie pismo zostanie wystosowane do 
Powiatu. 
Radny Adam Wojtyra zgłosił interpelację w sprawie budowy chodnika przy 
drodze Ołdaki-Kury. Sprawa dotyczy braku przejrzystości od strony Gminy  
odnośnie zjazdów i wjazdów na poszczególne nieruchomości, przy których jest 
rów  i radny uważa, że te zjazdy powinny być wykonane.   
Kolejna interpelacja dotyczyła rozpoczętej budowy zaplecza w Stryjkach i czy 
będzie coś dalej robione zapytał radny.  
Budowa kładki przez rzekę  Cienką w Stryjkach jest dokumentacja, jest zapis w 
budżecie i najwyższy czas zająć się tym, skomentował rady i podziękował 
Burmistrzowi w imieniu mieszkańców Piętczyzny za zabezpieczenie środków w 
budżecie na wybudowanie placu  zabaw. 
 
Burmistrz odpowiedział, że budowa chodnika jest prowadzona przez Starostwo 
Wołomińskie, natomiast Gmina wpółfinansuje i przekazuje tylko dotację. 
Burmistrz zaprosił radnego do wzięcia udziału wspólnie w sesji powiatu w 
najbliższy czwartek, aby poruszyć tę kwestię.  
 
Radny Wojtyra powiedział, że jego zadaniem było napisać wniosek i 
wprowadzić to zadanie do budżetu, dalej powinni to pilotować urzędnicy. 
 
Burmistrz odpowiedział, że oczywiście tak, jeśli byłoby to zadanie Gminy i 
byłaby dokumentacja, natomiast  Gmina nie posiada wiedzy, dotacja jest 
celowa, Powiat się z nami rozlicza. 
 
Radny Wojtyra zapytał, czy przy rozliczaniu się, jeśli te zjazdy nie będą 
wykonane, nie można zrobić korekty. 
 
Burmistrz odpowiedział, że to wszystko będzie zależało od tego, w jaki sposób 
ta inwestycja została przeprowadzona i czy dokumentacja przetargowa 
zawierała dane zjazdy i przejścia. 
 
Radny Wojtyra poinformował, że tam mieszkają ludzie z pokoleń, mają swoje 
nieruchomości takie jakie mają i nikt im łaski nie robi, że te wjazdy wykona. 
Wiem że Powiat występował o usunięcie tam drzew, ale zostawili jedną topolę 
na zakręcie nie wiem po co, a jak dzwoniłem żeby ją usunęli, powiedziano mi że 
nie można.  
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Burmistrz odpowiedział, że w części się zgadza z radnym Wojtyrą, bo jeżeli był 
zapewniony dostęp do nieruchomości, to przy modernizacji drogi dojazd 
powinien być udostępniony. 
 
Radny Mirosław Sobczak  w imieniu własnym, Sołtysa wsi Jadwinin, Sołtysa 
wsi Miąse i mieszkańców wsi przekazał Panu Burmistrzowi deklarację 123 
mieszkańców odnośnie przyłączenia nieruchomości do sieci wodociągowej i 
powiedział, że zainteresowanie wodociągiem jest bardzo duże, jak również ma 
nadzieję, że te deklaracje pomogą w ustaleniu kierunku budowy sieci 
wodociągowej.    
Kolejna interpretacja dotyczyła podjęcia skutecznych działań zmierzających do 
odprowadzenia wody z przejść na ulicy Malowniczej, gdyż przy ulewnych 
opadach zbiera się woda i dzieci nie mogą tam przejść, bo woda przelewa się 
przez buty.  
Następna interpelacja była w sprawie dokonanie przedłużenia ok. 100 mb 
odwodnienia przy  ulicy Kurkowej. 
 
Burmistrz podziękował za deklarację i powiedział, że jest to ważna sprawa ile 
osób się przyłączy do wodociągu bo jak do tej pory przyłączanie się 
mieszkańców do sieci wodociągowej w Gminie nie przebiega tak, jak byśmy 
sobie tego życzyli. Pozostałe kwestie Burmistrz omówi z Panem Piotrem 
Gołosiem.  
  
Rada Opłotna zapytała, do kiedy  powinien być lub musi być zrealizowany 
fundusz sołecki, bo chodzi o rozpoczęcie budowy placu zabaw i o to, żeby ten 
fundusz nie przepadł. 
 
Burmistrz odpowiedział, że do chwili podpisania umowy, środki nie powinny 
być wydatkowane. 
Pani Skarbnik uzupełniła, że realizacja z funduszu sołeckiego może  trwać do 31 
grudnia 2014 roku. 
 
Radny Waldemar Sitek podziękował radnemu Tadeuszowi Groszek za 
interpelację odnoście sygnalizacji świetlnej i przypomniał, że na skrzyżowaniu 
Przemysłowa, Warszawska  Głowackiego jest to jak najbardziej potrzebne, gdyż 
jest tam szkoła i hala sportowa. 
Radny podziękował za środki przekazane dla Centrum Kultury na zakup  
nagłośnienia dla grupy teatralnej. 
 
Radny Stefan Mikiciuk zapytał, czy ruszyła procedura sprzedaży działki w 
centrum miasta. 
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Burmistrz odpowiedział, że do 9 czerwca należy wpłacić wadium, a do 16 
czerwca jest termin składania ofert. 
 
Radny Henryk Wójcik zapytał, kiedy zostanie wykonane oświetlenie na placu 
zabaw w Chrzęsnem. 
 
Radny Mirosław Szczotka zapytał, jak wygląda bieżące utrzymanie dróg, czy 
wyrównarka dotrze drugą turą do  Jasienicy.  
 
Pan Piotr Gołoś odpowiedział, że jeśli chodzi o zaangażowanie  środków i 
postępy  w utrzymaniu dróg gruntowych, to w tym roku na stan obecny mamy 
tak duże zaangażowanie i pod względem ilości materiałów i pod względem 
powierzchni, ale na pytanie, czy ja jako drogowiec w Urzędzie wszystkich 
radnych usatysfakcjonuję pod względem  utrzymania bieżącego dróg 
gruntowych, odpowiedział, że nie.  
Jeśli chodzi o przedłużenie ulicy Leszczynowej poinformował, że roboty 
wykonane w ubiegłym roku, są to roboty jakby powiedzieć  wykonane w 
ramach pozwolenia na budowę i dotyczyły jakby  podbudowy.  
Rzeczą normalną jest że w chwili natężenia ruchu jaki tam teraz jest, ta droga 
wygląda, jak wygląda. Niestety rozmawialiśmy w ubiegłym roku, że za taką  
kwotę jaką miałem do wykorzystania, możemy zrobić taki, a nie inny etap prac. 
Nie możecie wymagać ani ode mnie ani od wykonawcy, że w ramach 50 000 zł 
zrobi taką drogę, o takim zakresie jaki jest tam wykonany razem z 
odwodnieniem, że nic się nie będzie działo przez okres 4 czy 5 lat, to w ten 
sposób nie działa.  
Jeśli chodzi o drogi gruntowe, to mam odgłosy co do minusów, ale i bardzo 
dużo plusów i nie zgodzę się z tym, że te wszystkie drogi tak wyglądają, jak Pan 
tutaj stwierdził. 
Po drugie jeżeli  bieżąca konserwacja to tylko poprawa, to nie jest jakby 
zastosowanie każdej drogi gruntowej do warunków technicznych, bo 
wyciągnięcie takiej drogi do warunków technicznych następuje w trybie 
pozwolenia na budowę, a to nie jest robione w trybie pozwolenia na budowę z 
typowym projektem itp. Jest to coś doraźnego, które teoretycznie powinniśmy 
wykonywać nawet dwa do  trzech razy w roku.  Ode mnie i wykonawcy nie 
można wymagać, że jak raz poprawi się drogę gruntową, która ma bardzo 
skomplikowane warunki gruntowo-wodne zostawić na trzy lata i nic  nie 
poprawiać, a przecież padają deszcze, są  tam warstwy poddatne na 
oddziaływanie warunków klimatycznych, to jest  rzeczą normalną, że te drogi 
gruntowe trzeba robić raz lub dwa razy w roku i tak jest  nie tylko w naszej  
gminie.   
W tej chwili zostały nam jeszcze dwie miejscowości do wykonania prac 
bieżącej poprawy przejezdności dróg powiedział Pan Gołoś i będziemy 
powracać z równarką  min. do Jasienicy, ale czy zrealizuję wszystkie wnioski, 
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pewnie nie, bo mi na wszystko nie wystarczy środków. Te wnioski weryfikuję  
w skali potrzeb całej gminy, nie tylko jednego okręgu.  
 
Radny Mirosław Szczotka odpowiedział, że rozumie iż wszystkie drogi boczne 
trzeba profilować dwa czy trzy razy w roku i bardzo dobrze, wyrównarka nie 
kosztuje nas aż tak drogo. Radnemu chodzi  o to, aby na ulicy Wesołej 
przejechać wyrówniarką, na Leśnej wysypać jeden samochód  drobnego  
tłucznia  i  dwa samochody na ulicy Okopowej. Nie wierzy, żeby Gminy nie stać 
na trzy samochody i wyrównać kawałek drogi. 
 
Pan Piotr Gołoś odpowiedział, że prace rozpoczęto od  Jasienicy, później po 
kolei realizowano wnioski w innych miejscowościach, zostały jeszcze tylko  
dwie miejscowości i będzie powrót ponownie do Jasienicy, a mamy dopiero 
maj, także jest dobrze w porównaniu z ubiegłymi latami, ale było analizowane 
już wiele razy, że czasami to równanie robi więcej szkody niż pożytku.   
 
Ad 6. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski .  
 
Pani Grażyna Krupa, przewodnicząca rady osiedla Klonowa i Norwida 
poinformowała, że jakiś czas temu zgłaszała do wydziału urbanistyki problem, 
że na ulicy Widnej od ulicy Klonowej rosną krzaki . W tej chwili te krzaki po 
dwóch latach od chwili zgłoszenia przekształciły się w drzewa i za chwilę zrobi 
się las, powiedziała Pani Krupa i  zwróciła się do Burmistrza o zajęcie się tą 
sprawą. 
 
Stanisław Szymański  Sołtys wsi Dzięcioły zwrócił się do Burmistrza i radnego 
Stefana Mikiciuka o odniesienie się do sprawy dokończenia odwodnienia na 
wysokości wsi Dzięcioły. Powiedział, że na ten cel miały być zabezpieczone 
środki w budżecie gminy, a okazało  się, że ta inwestycja będzie mogła być 
zrealizowana dopiero wtedy, jak wpłyną środki do budżetu gminy ze sprzedaży 
działki w centrum miasta.  
Kolejny wniosek Sołtysa dotyczył sytuacji związanej z wpłacaniem podatków 
do kasy. Sołtys chciałby, aby przy wpłacaniu tych podatków Sołtysi nie musieli 
stać  w kolejce do kasy, tylko mieli pierwszeństwo, gdyż wpłacają pieniądze na 
konto gminy.    
 
Burmistrz odpowiedział, że w uchwale budżetowej na 2014 rok jest zapisana 
kwota 150 000 zł na budowę tego odwodnienia ze sprzedaży mienia i w takiej 
samej sytuacji jest też wielu innych radnych, gdzie te inwestycje są uzależnione 
od tego, czy ta nieruchomość zostanie sprzedana. Mieliśmy do wyboru, albo 
spróbujemy sprzedać tą nieruchomość i z pieniędzy uzyskanych ze sprzedaży i 
coś zrobić, albo nie wpisywać niczego w budżet. Gdybyśmy nie podjęli tych 
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czynności związanych ze sprzedażą, to po prostu tych inwestycji które są 
zapisane ze sprzedaży mienia nie byłoby w budżecie na 2014 rok.  
Odnośnie wpłacania padatków do kasy banku bez kolejki, muszę porozmawiać z 
bankiem, gdyż jest to palcówka bankowa i nieodpłatnie przyjmuje wpłaty 
naszych mieszkańców na konta gminy i proszę zwrócić uwagę na to, że SK 
Bank z którym mamy podpisaną umowę przyjmuje wpłaty również  w kasie na 
ulicy Kościuszki i tam nie musi być kolejek. Poza tym kolejki mogą być jeden 
dzień w miesiącu, kiedy wypłacany jest zasiłek, ale nie cały czas.  
 
Zdzisław Nowak, Sołtys z Jadwinina powiedział, że w ubiegłym roku zwrócił 
się o zajęcie  sprawą opustoszałego i rozwalającego się  budynku w Jadwininie, 
który zagraża bezpieczeństwu zwłaszcza dzieci uczęszczających tamtędy do 
szkoły. Ponawia prośbę w tym roku.  
 
Burmistrz odpowiedział, że pismo zostało wystosowane do Starostwa i zostanie 
ponowione. 
 
Radny Włodzimierz Fydryszek w imieniu własnym, członków Spółdzielni 
Mieszkaniowej i Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej  podziękował obecnej na 
sali Pani Komendant Komisariatu Policji w Tłuszczu za udział w spotkaniu 
zorganizowanym przez radnego  odnośnie porządku i bezpieczeństwa i za to, że  
służby policyjne  spowodowały, iż  na osiedlu jest spokojnie i bezpiecznie i 
poprosił o kontynuowanie interwencji policji. 
 
Pan Robert Pacuszko, mieszkaniec osiedla Borki zapytał Burmistrza, dlaczego 
mieszkańcy osiedla Borki  nie zostali poinformowani o zmianie lokalizacji 
lokalu wyborczego na ostatnich wyborach.  
 
Pan Tomasz Jusiński, Sekratraz Gminy odpowiedział, że te zmiany były już w 
2012 roku, obwieszczenia oczywiście były rozplakatowane, a to że  ludzie nie 
czytają obwieszczeń, to już inna sprawa.  
 
Pan Pacuszko powiedział,  że żadnych obwieszczeń na tablicach na osiedlu 
Borki  nie było. 
 
Sekretarz odpowiedział, że było rozplakatowane całe miasto, tylko mogło tak 
być, że może ktoś je zerwał. 
 
Burmistrz uzupełnił, że takie ogłoszenia były wszędzie, nie tylko w mieście ale i 
w każdej miejscowości i rozwoził je osobiście kierowca z Urzędu. Sołtysi to 
mogą potwierdzić. Następnym razem będą robione zdjęcia aby udokumentować, 
że takie obwieszczenia były.   
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Pan Tolek Niegowski mieszkaniec ulicy Klonowej zapytał, kiedy będzie 
wodociąg w ulicy Klonowej. 
 
Burmistrz odpowiedział, że w uchwale budżetowej na 2014 rok mamy 
zabezpieczone środki w kwocie 1 mln zł na budowę sieci wodociągowej w ulicy 
Klonowej i Norwida. Tą inwestycje prowadzi ZGKiM w Tłuszczu i on będzie 
wyłaniał Wykonawcę dla tej inwestycji. Przetarg już się odbył, firma została 
wyłoniona, natomiast po stronie Gminy jest cześć związana z dopełnieniem 
formalności z WFOŚiGW tak, żeby te środki po realizacji inwestycji wpłynęły 
na nasze konta, żebyśmy mieli możliwość zapłacenia za tą inwestycję.   
 
Tadeusz Skonieczny Sołtys z Postolisk zapytał, kto zdejmie plakaty z 
wizerunkiem kandydatów do parlamentu Europejskiego rozwieszone w całej 
Gminie. 
 
Burmistrz odpowiedział, że jest to obowiązek komitetów wyborczych tych 
kandydatów i w przypadku nie wywiązania się z tego, Gmina zastosuje 
wykonanie zastępcze i kosztami obciąży poszczególne Komitety. 
 
Pan Robert Pacuszko zapytał, czy firma która zajmuje się łataniem dziur w 
jezdni, nie powinna po sobie posprzątać, gdyż po tym łataniu pozostaje na jezdni 
różne kruszywo, jest niebezpiecznie i nieładnie.  
   
Pan Piotr Gołoś odpowiedział, że akurat w tym miejscu o którym wspomniał 
Pan Pacuszko jest stosowane tzw. powierzchniowe utrwalenie i zgodnie z 
technologią tego remontu, pozostawienie tego rodzaju kruszywa jest 
dopuszczalne.  
 
Jęrzy Więch, Sołtys ze Stasinowa w imieniu swoim i mieszkańców zgłosił 
potrzebę zorganizowania spotkania z radnym w sprawie drogi przez wieś.  
 
Burmistrz odpowiedział, że termin spotkania zostanie ustalony zaraz po sesji i 
zostaną udzielone wszelkie informacje odnośnie przygotowania dokumentacji 
niezbędnej do wydania  decyzji lokalizacji celu publicznego.   
    
Ad7. Zamknięcia obrad XXX  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej W Tłuszczu  Pan Krzysztof Gajcy. 
  
Na tym protokół zakończono.  
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
Nagranie wideo z obrad sesji stanowi załącznik do protokołu. 
Protokółowała:  
Bożena Brzozowska   


